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 Zápis setkání fokusní skupiny k mid-term evaluaci  
Strategie komunitně vedeného místního rozvoje MAS Bohdanečsko 2014-2020 

 
Místo konání: Penzion rodiny Sochorových, Dolany 32 

Termín konání: pondělí 3. 6. 2019 od 14:00 hod. 

Přítomni: Ing. Lucie Paclíková (MÚ Lázně Bohdaneč), Ing. Lenka Křivská (MÚ Lázně Bohdaneč), Vít Hejna (ZOD 
Živanice), Ing. Claudia Kladivová (HELIANTHUS-C s.r.o), Pavel Kořínek (Jiří Václavík), Petr Lejhanec (Obec Živanice), 
Ing. Václav Fišer (Obec Rohovládova Bělá), Ing. Ladislav Štěpánek (AGD KLAS), Ing. Jan Sochor (Ing. Jan Sochor), 
Ing. Josef Štěpanovský (MAS Bohdanečsko, z. s.) 
Fokusní skupina byla vytvořena tak, aby byli zastoupeny členské obce MAS, členové orgánů MAS (rozhodovacího, 
výběrového i kontrolního orgánu MAS), příjemci dotací realizovaných přes MAS a odborná veřejnost. 

Facilitátor: Ing. Pavel Horák (MAS Hanácké království) 
Setkání fokusní skupiny (veřejná diskuse) byla z důvodu zachování objektivity a větší výtěžnosti informací 
odborně vedená moderátorem (facilitátorem) Ing. Pavlem Horákem z MAS Hanácké Království. 

Kancelář MAS: Ing. Daniela Dvořáková, Ivana Málková 

Zaměření fokusní skupina: Oblast B Mid-term evaluace realizace Strategie komunitně vedeného místního 

rozvoje MAS Bohdanečsko 2014-2020, tj. oblast relevance SCLLD. 

Podklady pro jednání: 

 Přehled vyhlášených výzev MAS Bohdanečsko a jejich čerpání (do 31.12.2018) 

 Přehled opatření/fichí a alokací SCLLD MAS Bohdanečsko (do 31.12.2018) 

 SWOT analýzu SCLLD MAS Bohdanečsko se zaměřením na realizované PR (PR IROP a PR PRV) 

 Analýzu problémů a potřeb SCLLD MAS Bohdanečsko se zaměřením na realizované PR (PR IROP a PR 

PRV) 

Program: 

1. Zahájení, úvod 
2. Ověření relevance SWOT analýzy 
3. Ověření relevance analýzy problémů a potřeb 
4. Ověření relevance analýzy rizik 
5. Ověření nastavení Opatření/Fichí Programových rámců PRV a IROP 
6. Diskuze k přidané hodnotě LEADER a vnímání role MAS v území 
7. Závěr 
 

1. Zahájení  

D. Dvořáková zahájila jednání fokusní skupiny a představila moderátora Ing. Pavla Horáka z MAS Hanácké 

Království. Dále představila jednotlivé členy fokusní skupiny. 

P. Horák přítomným představil sebe i MAS, kterou zastupuje a dále přítomným podrobně odprezentoval 

proces mid-term evaluace, její jednotlivé kroky a postupy a další využití evaluace pro MAS. 

Přítomným byla odprezentovány podklady: Přehled vyhlášených výzev MAS Bohdanečsko a jejich čerpání a 

Přehled opatření/fichí a alokací SCLLD MAS Bohdanečsko (do 31.12.2018). 

2. Ověření relevance SWOT analýzy 

Přítomným byla stručně představena SWOT analýza  Strategie komunitně vedeného místního rozvoje MAS 

Bohdanečsko 2014-2020 k jednotlivým realizovaným programovým rámcům Strategie. Členové se rozdělili 

na dvě skupiny:  

 1. skupina projednávala SWOT analýzu zaměřenou na PR IROP (facilitace: D. Dvořáková) – zástupci 

místní samosprávy a zaměstnanci MÚ. 
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 2. skupina projednávala SWOT analýzu zaměřenou na PR PRV (facilitace: P. Horák) – zástupci 

podnikatelských a zemědělských subjektů. 

Obě skupiny dostaly na velkém formátu vytištěné SWOT analýzy jednotlivých programových rámců: 

 PR IROP: Opatření 1 – Ve škole i za školou, Opatření 2 – BEZ omezení: Bezpečně – Ekologicky – Zdravě, 

návrh SWOT analýzy nové Fiche 7 – Živé obce (podklad pro zavedení čl. 20) 

 PR PRV: Fiche 3 – Poklady naší ornice, Fiche 4 – U nás na venkově, Fiche 6 – Zelená má zelenou 

Přítomní diskutovali nad uvedenými silnými, slabými stránkami, příležitostmi a hrozbami a ověřovali jejich 

platnost v současnosti a doplňovali tvrzení k jednotlivým položkám SWOT analýzy. 

Závěry z diskuze: 
Slabé stránky: V oblasti školství (PR IROP – Op.1) byla identifikována nová slabá stránka, která nabývá na 

významnosti – Nedostatečná kapacita MŠ, včetně vybavení. Diskutující se shodli na faktu, že tvrzení 

„Nedostatečné zázemí pro integraci žáků se SVP“ již bylo z velké části díky realizaci několika projektů na ZŠ v 

území splněno. Z oblasti dopravy (PR IROP – Op.2) bylo konstatováno, že identifikované slabé stránky 

zůstávají v platnosti s tím, že velmi tíživé pro region jsou nevyhovující stav místních komunikací a chodníků 

v obci a silná tranzitní doprava v některých obcích (I/36). Z hlediska rozvoje cestovního ruchu je pro region 

zásadní chybějící propojení regionu cyklostezkami a napojení  na dálkové cyklotrasy a nefungující spolupráce 

s aktéry nad rámec mikroregionu/MAS Bohdanečsko. V oblasti zemědělský a nezemědělských činností (PR 

PRV – Fiche 3 a Fiche 4) diskutující nespatřují slabou stránku v tvrzení „Nadprůměrně vysoká míra 

nezaměstnanosti v některých obcích“. Tato situace vychází z obecné situace na trhu práce a míry 

nezaměstnanosti v regionu. Firmy se potýkají s nedostatkem kvalifikované pracovní síly. Dále přicházely 

podněty na zařazení slabých stránek – nedostatečné zázemí pro činnost místních spolků, málo fungujících 

center společenského setkávání, špatný technický stav obecních budov a veřejných prostranství, potřeba 

ozelenění v intravilánu i extravilánu obcí. Jako tíživý je rovněž vnímán stav kanalizací v obcích. Focusní 

skupina došla k závěru, že některé z těchto slabých stránek by mohly být použity jako argument pro vytvoření 

nové Fiche v PR PRV na základě čl. 20. 

Silné stránky: V oblasti  silných stránek zůstávají dle názoru FG všechna původní tvrzení stále platná a členové 

FG nespatřují nutné je doplňovat. 

Hrozby: Z diskuze FG a dále s přihlédnutím k reálné situaci realizace SCLLD, tj. čerpání finančních prostředků 

ve vyhlášených výzvách, bylo konstatováno, že reálné ohrožení čerpání přidělení finančních prostředků 

(hrozba – T) by mohlo dojít, pokud by nebyla schválena změna SCLLD, zařazení nové Fiche na základě čl. 20 

PRV namísto Fiche 6 – Zelená má zelenou (neproduktivní investice v lesích). Výzva na Fichi 6 byla vyhlášena 

již dvakrát a prozatím nebyla přijata žádná žádost (pozn. kancelář MAS). Hrozbou tedy je absence 

potenciálních žadatelů v případě, že se nebude realizovat změna SCLLD – přidání nové Fiche. Další potenciální 

hrozba byla identifikována  v podobě neplnění závazku MAS k vytvoření pracovních míst. Diskutující z FG 

došli k závěru, že v současné době je pro žadatele velmi obtížné zavázat se k vytvoření pracovního místa 

(území se potýká s nedostatkem kvalifikované pracovní síly především v oblasti zemědělství) s přihlédnutím 

k výši dotace pro projekty MAS (malá alokace, tj. malá motivace tvořit závazek pracovního místa). 

Příležitosti: Členové FG dále došli k závěru, že významnou příležitostí pro oblast řešení tranzitní dopravy je 

„převedení silnice I/36 na Pardubický kraj“. Naopak nově identifikovanými hrozbami v této oblasti je silná 

tranzitní doprava podél I/36 a II/333 (zmiňovaná již výše) a plánovaná těžba štěrkopísku v lokalitě Čertoříšský 

a Lohenice (výrazné navýšení těžké nákladní dopravy a prašnosti v části území MAS). 
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3. Ověření relevance analýzy problémů a potřeb 

Přítomným byla stručně představena analýza problémů a potřeb Strategie komunitně vedeného místního 

rozvoje MAS Bohdanečsko 2014-2020 k jednotlivým realizovaným programovým rámcům Strategie vč. 

návrhu APP pro navrhovanou Fichi 7 – Živé obce. Podklad vznikl na základě přijatých projektových záměrů 

od obcí, průběžného ověřování absorpční kapacity území kanceláří MAS a jednání starostů obcí MAS 

Bohdanečsko k zavedení článku 20 PRV (konaného dne 3.4.2019).  

Členové dvou pracovních skupin diskutovali nad APP jednotlivých programových rámců (PR IROP a PR PRV) 

a doplňovali, upřesňovali, příp. vyškrtávali jednotlivá tvrzení. Poznatky byly doplňovány do 

velkoformátových listů Analýzy problémů a potřeb. 

Závěry z diskuze: 
V oblasti školství (PR IROP – Op.1) byly identifikovány nové potřeby (ve slabých stránkách již zmíněná) 

potřeba zkapacitnění mateřských škol, příp. systematizované zřízení dětské skupiny – koordinovaně v rámci 

MAS/svazku obcí a potřeba budovat prostory pro odborné učebny (nejen v klíčových kompetencích IROP), 

zázemí pro pedagogy (kabinety) atp. Naopak bylo konstatováno, že potřeby „zastaralé vybavení tříd a 

odborných učeben“ a „zpřístupnění škol žákům se SVP“ bylo díky realizaci projektů z IROP částečně splněno. 

V oblasti dopravy (PR IROP – Op.2) byla doplněna nová potřeba „zklidnění dopravy na silnicích I/36 a II/333. 

Tuto potřebu vnímá region Bohdanečska jako zásadní téma k řešení. Další nově identifikovanou potřebou je 

mimoúrovňové křížení komunikací pro automobilovou dopravu a nemotorovou dopravu. V oblasti 

zemědělského a nezemědělského podnikání (PR PRV – Fiche 3 a 4) spatřují zúčastnění kromě uvedených 

problémů a potřeb nutnost řešit „sucho“, na lokální úrovni opatřeními pro zadržování vody v krajině. Další 

významné problémy a potřeby, které členové FG zmiňovali, vychází z výše zmiňovaných slabých stránek 

a jsou jimi špatný technický stav kanalizace v některých obcích v území MAS Bohdanečska, nutnost budovat 

zázemí pro komunitní činnost a komplexně podporovat komunitní činnost v obcích (společné akce, brigády, 

diskuze nad různými tématy, propojování „sektorů“), špatný stav veřejných prostranství a budov v obcích. 

Další zmiňovanou potřebou je podpora rekonstrukce hasičských zbrojnic a zakoupení potřebné techniky. 

4. Ověření relevance analýzy rizik 

Skupina (dohromady jako celek) obdržela na jednání jako podklad analýzu rizik Strategie komunitně 

vedeného místního rozvoje MAS Bohdanečsko 2014-2020 a byl jim stručně shrnut její obsah se zaměřením 

na rizika s vysokou významností. Úkolem skupiny bylo zamyslet se nad relevancí rizik v současnosti a příp. 

navrhnout úpravu stávající analýzy rizik nebo doplnění. 

Závěry z diskuze: 
Na základě diskuze FG byla navržena dílčí úprava těchto rizik: „Nedostatečné personální obsazení spolku 

s ohledem na nové úkoly vyvstávají z CLLD“ – úprava znění: „Nedostatečná personální kapacita kanceláře 

MAS“, návrh na zvýšení významnosti rizika na „vysoká“. 

FG došla dále k závěru, že rizika „Pozdní odevzdání SCLLD“ a „Neschválení SCLLD“ již pozbylo aktuálnosti 

a může být z analýzy rizik vymazáno. Ostatní položky Analýzy rizik zůstávají co do rozsahu a významnosti 

stále platné. 

 

5. Ověření nastavení Opatření/Fichí Programových rámců PRV a IROP 

Na základě předložených přehledů o programových rámcích, vyhlášených výzvách a jejich čerpání 

diskutovala FG o relevanci současného nastavení a případně o návrzích na změnu programových rámců. 

Závěry z diskuze: 

V oblasti školství byly identifikovány nové oblasti, které by teoreticky mohly být řešeny prostřednictvím 
SCLLD, a to: nedostatečné kapacity pro předškolní vzdělávání, které nebyly doposud prostřednictvím CLLD 
řešeny. Na základě předložených informací kanceláří MAS se FG shodla, že již není dostatek finančních 
prostředků na podporu této oblasti, neboť alokace pro Opatření 1 – Ve škole i za školou je již de facto 
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vyčerpána. Jako opatření řešení této oblasti byla navržena příprava analýzy předškolních kapacit v obcích 
MAS a případné koordinované zřízení dětské skupiny nebo hledání jiných alternativ nasycení potřeby 
v území. 

V oblasti dopravy – se dle diskuze FG jeví jako potřeba k řešení propojení území a napojení na cyklistickou 

infrastrukturu vyššího řádu (např. napojení na Labskou stezku) a dále významný problém vysokého zatížení 

některých obcí tranzitní nákladní dopravou. Rovněž setrvává i vysoká potřeba rekonstrukce/výstavby 

chodníků v obcích a opravy místních komunikací. Na základě předložených informací kanceláří MAS oblast 

vysoké tranzitní dopravy a budování cyklo-infrastruktury nelze v tomto programovém období vzhledem 

k výši alokace a stavu čerpání řešit prostřednictvím SCLLD. Alokace pro Opatření 2 – BEZ omezení bude 

vyčerpána (předpokládanou) poslední výzvou pro oblast bezpečnost dopravy v 9/2019, čímž bude částečně 

naplněna potřeba rekonstrukce/výstavby chodníků a příp. souvisejících opatření pro zvýšení bezpečnosti 

v obcích. FG konstatovala, že již probíhá opatření pro řešení těchto problémových oblastí a tím je  

koordinované řešení na úrovni platformy Svazku obcí Bohdanečsko a navázanou spoluprací nad rámec 

regionu Bohdanečska. 

V oblasti neproduktivních investic v lesích – diskuze FG potvrdila požadavek obcí (na zrušení Fiche 6 – Zelená 

má zelenou v PR PRV (neproduktivní investice v lesích), kde byla vyhlášena již 2x výzva (informace kanceláře 

MAS) a doposud nebyl přijat žádný projekt. 

V oblasti obecní infrastruktury – diskuze FG potvrdila požadavek obcí (vyplynulo ze setkání starostů dne 3. 

4. 2019 k článku 20 PR PRV) na podporu projektů z oblasti obecní infrastruktury tj. veřejná prostranství 

a kulturní a spolková zařízení v obcích s tím, že se nevylučuje podpora dalších oblastí, které umožňuje čl. 20. 

FG byl potvrzen i záměr přesunout finanční prostředky z Fiche 6 – Zelená má zelenou na nově vytvořenou 

Fichi 7 na podkl. čl. 20.  

 

6. Diskuze k přidané hodnotě LEADER a vnímání role MAS v území 

Facilitátor P. Horák podnítil skupinu k diskuzi o tom, jak zúčastnění vnímají roli místní akční skupiny v území 

a zda vnímají přidanou hodnotu realizace SCLLD. 

Závěry z diskuze: 
Zúčastnění pozitivně vnímají komunitní vedení „z místa“; lepší identifikace potřeb venkova (než z kanceláře 

v HK nebo Praze). Dále bylo pozitivně hodnoceno, že do území plyne víc peněz k rozdělení než v období před 

fungováním MAS. Dále je dobře vnímáno, že díky působení MAS, má území větší kompetence při výběru 

a rozhodování o přidělení dotace žadatelům. 

Z diskuze FG dále vyplynulo, že díky působení MAS v regionu se podařilo nastartovat spolupráci napříč 

sektory (komunikační síť) a nastolit nová témata k řešení a platformu pro setkávání. V průběhu realizace 

SCLLD se nad rámec projektů realizovaných prostřednictvím SCLLD podařilo propojit celou řadu subjektů 

např. v rámci regionálního značení aj. 

Ze strany zemědělců bylo dále konstatováno, že pro jejich opatření byla nastavena nízká alokace. Alokace 

MAS tak vystačí pouze na stabilizaci stávajících zemědělců, jejich strojů, technologií a zařízení. Na obnovu 

a inovace MAS dostatek prostředků nemá.  

Dále bylo konstatováno, že při výběru projektů nejsou upřednostňováni stávající aktivní členové, podílející 

se na „životě“ samotné MAS, tj. zakladatelé, tvůrci „legislativy“ MAS, členové orgánů MAS (představenstvo, 

komise, apod.). 

7. Závěr 

P. Horák poděkoval přítomným za živou a podnětnou diskuzi a shrnul závěry z jednání FG. Následně předal 

slovo D. Dvořákové, která shrnula proces dokončení evaluace SCLLD a zmínila termíny dalších setkání v rámci 

MAS a harmonogram nejbližších výzev MAS. Na závěr poděkovala za pohostinnost rodině Sochorových 

a ukončila jednání FG. 

 

Zapsala: Daniela Dvořáková 



 
 

Masarykovo nám. 1, 533 41 Lázně Bohdaneč, tel.: +420 732 881 851, e-mail: info@mas-bohdanecsko.cz 

 

5 

 

 

V Dolanech dne 3. 6. 2019 

 

 

 


